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Kfg § 12 Sammanträdets laglighet och beslutsförhet 

21.02.2023 Enligt KomL 42 § skall Kallelse till sammanträde jämte handlingar sändas till 

ledamöterna minst sju dagar före sammanträdet, om inte fullmäktige i förvalt-

ningsstadgan beslutar om en kortare tid. Inom samma tid ska sammanträdet till-

kännages på det sätt som bestäms i 12 §. (2017/86). Enligt kommunens egen 

förvaltningsstadga kapitel 3 fullmäktiges sammanträden § 12 sänds kallelse till 

fullmäktiges sammanträden minst 6 dagar före sammanträdet. Enligt gällande 

beslut av kommunfullmäktige (§ 8/2020) gäller ”att den kommunala informat-

ionen så som tidigare till största delen anslås på den officiella anslagstavlan vid 

kansliet och införs i Sundsaktuellt […]. 

 

 Enligt § 18 i förvaltningsstadgan skall namnupprop förrättas och ordföranden 

skall konstatera huruvida kommunfullmäktige är lagligen sammankallat och 

beslutfört. 

 

                        Kallelse till detta sammanträde har anslagits och avsänts 14.02.2023. 

  

Beslut: 

 Sammanträdet konstateras lagenligt sammankallat samt beslutsfört. 

-------------------- 

Kfg § 13 Val av två protokolljusterare 

21.02.2023 Enligt kapitel 3 Kommunfullmäktige i kommunens förvaltningsstadga § 44 

skall fullmäktiges protokoll justeras av två för ändamålet för var gång valda ju-

sterare, såvida fullmäktige inte beslutat annorlunda beträffande något ärende. I 

enlighet därmed bör två protokolljusterare utses för sammanträdet. 

 

Kommunfullmäktige torde bestämma tid för protokolljustering, samt utse två 

protokolljusterare. I tur att justera protokollet är Ann-Charlott Nyman och Ri-

kard Järvinen. 

 

Beslut: 

Till protokolljusterarare valdes Rikard Järvinen och Heljä Vesterlund. Proto-

kollet justeras på Sunds kommunkansli tisdagen den 21.02.2023, direkt efter 

sammanträdet. 

-------------------- 

  

https://www.regeringen.ax/alandsk-lagstiftning/alex/199773#2017/86
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Kfg § 14 Godkännande och komplettering av föredragningslistan 

21.02.2023  

Kommunallag (1997:73) för landskapet Åland 

 

44 §.  Förutsättningar för behandling av ärenden 

Fullmäktige kan endast handlägga ärenden som nämnts i kallelsen till samman-

trädet och som i enlighet med bestämmelserna i denna lag beretts av styrelsen 

eller ett beredningsorgan som avses i 45 §. 

Om ett ärende enligt en uttrycklig bestämmelse skall handläggas vid ett särskilt 

sammanträde, skall ärendet handläggas vid det sammanträdet även om inte 

detta nämnts i kallelsen. Fullmäktige kan besluta att handlägga även andra 

ärenden som inte nämnts i kallelsen. Ett ärende som skall beredas och som inte 

har beretts av styrelsen eller annat beredningsorgan kan handläggas endast om 

fullmäktige enhälligt beslutar det. 

 

Beslut: 

Föredragningslistan godkänns med följande komplettering: 

- En extra paragraf 22 läggs till föredragningslistan, inlämnande av motion. 

                       -------------------- 

 

Kfg § 15 Delgivning av kommunstyrelsens protokoll 

21.02.2023  

Nedanstående protokoll delges kommunfullmäktige: 

Kommunstyrelsen 2 

 

Beslut: 

Kommunstyrelsens protokoll antecknas som delgivet.  

-------------------- 

  

https://www.sund.ax/sites/default/files/attachments/protocol/ks_2_130223_-_protokoll.pdf
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Kfg § 16 Revidering av styrdokument, jämställdhetsplan för Sunds kommun 

Kst, § 23 

13.02.2023  

Jämställdhetsplan för Sunds kommun 

Konstateras att planen skulle ha varit reviderad till 1.1.2023. Därmed så ska 

planen revideras skyndsamt. Samtidigt framgår direkt i jämställdhetslagen att 

planen skall tas fram i samarbete med t.ex. arbetarskyddskommissionen.  

 

Förslaget har skickats ut till sektorcheferna och arbetarskyddskommissionen 

för synpunkter. Inga direkta synpunkter har inkommit. 

 

Beslut om antagande av planer fattas av kommunfullmäktige. 

 

Kommundirektörens förslag:  
Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att kommunfullmäktige 

ska anta förslag till jämställdhetsplan för Sunds kommun. 

 

Beslut: 

Enligt förslag. 

-------------------- 

Kst bilaga nr 1 / 13.02.2023  

-------------------- 

 

Kfg, 16 

21.02.2023  

Beslut: 

Kommunfullmäktige antar jämställdhetsplanen. 

-------------------- 

Kfg bilaga nr 1 / 21.02.2023  

-------------------- 

 

  

 

  

https://www.sund.ax/sites/default/files/attachments/page/jamstalldhetsplan_faststalld.pdf
https://finlex.fi/sv/laki/ajantasa/1986/19860609#P6a
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Kfg § 17 Motion om reform av kommunens beslutsorganisation 

Kfg, 42 

23.08.2022 

Kommunallag (1997:73) för landskapet Åland  

 

46 §.  Motion 

En ledamot i fullmäktige som vill att fullmäktige skall behandla ett visst ärende 

kan väcka motion. 

Då ärendet behandlas i fullmäktige skall motionens första undertecknare bere-

das tillfälle att yttra sig varefter ärendet skall remitteras till styrelsen eller ett 

annat organ för beredning. 

Ärendet skall beredas så att fullmäktige kan fatta beslut i ärendet inom ett år 

efter att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid 

skall detta meddelas till fullmäktige inom utsatt tid tillsammans med det som 

framkommit vid beredningen. Fullmäktige kan besluta att avskriva motionen 

från vidare behandling. 

 

 Följande motioner lämnas in: 

1. Motion om kommersialisering av Bomarsundsområdet, 

2. Motion om tillsättande av en digitaliseringskommitté, och 

3. Motion om reform av kommunens beslutsorganisation. 

 

 Samtliga motioner är undertecknade av ledamöterna Erik Schütten, Johan 

Lindholm och Ann-Charlotte Nyman samt ersättare Mia Schütten. 

 

Motionernas första undertecknare Erik Schütten ges möjligheten att föredra 

motionen inför kommunfullmäktige.  

 

Beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar att samtliga motioner remitteras till kommunsty-

relsen för beredning.  

-------------------- 
 

Kst, § 86 

26.09.2022 Motionen återges ordagrant nedan: 

 

 ”En modern kommun har en agil, effektiv och tydlig beslutsorganisation där de 

förtroendevalda har tid till stora långsiktiga penseldrag och tjänstemännen an-

svarar för verkställigheten, där onödig byråkrati undviks, där verksamheten 

drivs på ett modernt och kostnadseffektivt sätt, där det finns goda rutiner för 

att efterhöra invånarnas och brukarnas synpunkter samt där det finns en tydlig 

och sammanhållen bild av helheten 

 

Eftersom antalet ärenden som behandlas i Sunds kommuns nämnder succesivt 

minskat liksom antalet möten som nämnderna håller (under 2022 har hitintills 

Omsorgsnämnden samt Utbildningsnämnden vardera haft endast 1 möte, 

Byggnadstekniska nämnden har haft 4 möten) och därmed inte längre kan an-

ses vara tillräckligt motiverade i en effektiv beslutsorganisation samtidigt 
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som det blir allt mer utmanande att hitta förtroendevalda till nämnderna, fö-

reslår undertecknad; 

 

1. att Omsorgsnämnden samt Utbildningsnämnden slopas och respektive 

nämnds uppgifter i sin helhet överförs till kommunstyrelsen 

2. att Byggnadstekniska nämnden omorganiseras till en sådan renodlad bygg-

nadsnämnd (Byggnämnden) som är obligatorisk enligt lag, de tekniska 

ärendena överförs i sin helhet till kommunstyrelsen 

3. att de gemensamma nämnderna (Lantbruksnämnden för Norra Åland samt 

Gemensamma räddningsnämnden) kvarstår som idag 

4. att kommunens förvaltningsstadga uppdateras att omfatta förändringarna 

5. att förändringen i beslutsorganisationen gäller från och med 01.01.2024 

6. att kommunens innevånare tydligt på kommunens elektroniska anslagstavla 

samt i andra lämpliga forum informeras om sina möjligheter att delta och 

påverka enligt kommunallagen samt att tydliga rutiner för en smidig hante-

ring finns för inkomna medborgarinitiativ (genomförs så snart det är möj-

ligt) 

 

Kommunerna Jomala, Finström, Lumparland samt Geta har redan med goda 

resultat genomfört motsvarande reformer. Bland erfarenheterna kan nämnas 

att färre förtroendevalda har kompenserats med bättre rutiner för att efterhöra 

invånarnas och brukarnas synpunkter, att beslutsfattandet märkbart har snab-

bats upp, att kommunstyrelsen inte har överbelastats då de flesta nämndären-

den ändå slutligen behandlas av kommunstyrelsen eller varit en fråga om verk-

ställighet som sköts av ansvarig tjänsteman. Även kostnaderna för byråkrati 

och arvoden har minskat”. 

 

Kommundirektören har tidigare gått i samma tankar som förste undertecknaren 

och kommundirektören har tidigare påtalat att kommunens förvaltningsstadga 

redan är anpassad för en beslutsorganisation utan nämnder. 

 

Länk till kommunens förvaltningsstadga 

 

Som framgår av Kapitel 5 så har den politiska delen av nämnden i princip inga 

arbetsuppgifter utan det mesta ligger på ansvarig tjänsteman eller på kommun-

styrelsen. De senaste lagändringarna rörande kommunernas kärnverksamhet 

går i samma riktning, nämligen att lagarna talar om vad tjänstemannen ska göra 

inom ram för sitt respektive ansvarsområde. 

 

Då ett bifall av motionen trots allt kommer innebära en relativt stor förändring 

av kommunens organisation så är det vettigt att ett sådant eventuellt beslut för-

ankras i kommunen. Det som förändras är att kommunstyrelsens ansvarsom-

råde utökas samt att de ledande tjänstemännen (sektorcheferna) får kommundi-

rektören som närmaste chef. Därav är det vettigt att nämnderna hörs inför ären-

dets fortsatta beredning. 

  

 

 

https://www.sund.ax/sites/default/files/attachments/page/forvaltningsstadga_1.8.2021.pdf
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Kommundirektörens förslag:  
Med anledning av motionen så ställer kommunstyrelsen följande frågor till 

nämnderna och till utbildningschefen, äldreomsorgsledaren och kommuntekni-

kern/byggnadsinspektören: 

1. Vad tycker nämnden och sektorchefen (föredragande tjänsteman) om för-

slaget att slopa kommunernas nämnder enligt ovanstående förslag? 

2. Vad tycker byggnadstekniska nämnden och kommunteknikern/byggnadsin-

spektören om förslaget om att skapa en renodlad byggnadsnämnd? 

 

Kommunstyrelsen vill alltså veta både tjänstemännens och nämndernas respek-

tive åsikt är. 

Respektive nämnd behandlar frågeställningen på kommande nämndmöte dock 

senast innan utgången av år 2022. 

 

Beslut: 

Enligt förslag. 

-------------------- 

 

Kst, § 25 

13.02.2023  

Omsorgsnämndens beslut av 13.10.2022, § 22: ”Nämnden har efter diskuss-

ion kommit fram till följande, kraven och förväntningarna på äldreomsorgen 

ökar år från år. Svårigheter att rekrytera personal och bedriva verksamheten ens 

på en grundläggande nivå växer. Att i detta läge banta ned kommunens förtro-

endemanna organ som skall fungera som stöd för verksamheten är fel tänkt. 

Äldreomsorgen är en så omfattande och krävande verksamhet att den behöver 

ett eget politiskt organ under kommunstyrelsen. Utan denna nämnd riskerar 

äldreomsorgen att få för liten uppmärksamhet bland styrelsens övriga ärenden. 

Omsorgsnämnden önskar därför att nuvarande nämndorganisation bibehålls. 

Skulle Sund ändå välja att at bort omsorgsnämnden samt övriga nämnder bör 

kommunstyrelsen utökas från 5 till 7 ledamöter, för att möjliggöra en större 

bredd gällande kunskap inom de olika verksamhetsområdena.” 

 

Byggnadstekniska nämndens beslut av 1.12.2022, § 77: ”Efter diskussion 

beslöt nämnden att byggnadstekniska nämnden bibehålls som idag”. 

 

Utbildningsnämndens beslut av 12.12.2022, § 26: ”Utbildningsnämnden ser 

behov av att nämnden finns kvar och bifogar sina åsikter i bilagan”. 

 

I nämndernas behandling av motionen så finns ej respektive tjänstemans åsikt 

med. För att undvika en lång och utdragen behandling med återremisser till 

nämnderna så har respektive tjänstemans åsikt hämtats in av kommundirektö-

ren. 

 

Äldreomsorgsledaren 21.12.2022: ” Förvaltningsstadgan är ju till största de-

len upplagd så att nämnden egentligen inte har så stor betydelse längre. Det är 

förstås till fördel och nackdel. 
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Nackdelen är att tjänstemannen inte har något bollplank där dialog kan ske 

både offentligt och som diskussions som ej behöver protokollföras. En nackdel 

är också att hitta ledamöter som är intresserade av nämndens verksamhets om-

råde. Fördel är att viss beslutsgång har förkortats då tjänstemannen kan fatta 

beslut utan att ha nämndmöte och nämndens beslut i protokoll. 

Fördel att inte ha nämnd utan svara direkt mot styrelsen är att det skulle vara 

lättare att belysa och få styrelsen att förstå äldreomsorgens särart. Detta givet-

vis under förutsättning att äldreomsorgsledaren deltar som föredragande på sty-

relsens och vid behov även fullmäktiges möten, i annat fall är det bättre med 

nämnd så att eventuella nämndledamöter kan föra äldreomsorgens talan vid 

kommunstyrelse och fullmäktige möten. 

 

Så egentligen handlar det till stor del om hur upplägget skulle se ut om nämn-

den försvann, angående vad som är det bästa.” 

 

Kommunteknikern/byggnadsinspektören 23.11.2022: ”Strukturer och för-

valtningssätt inom väg- och teknisk förvaltning har förändrats över tid från 

operativt aktiva nämnder utan tjänsteman till nämnd med tjänsteman som skö-

ter den operativa delen av väg- och teknisk förvaltning. 

För Sunds kommuns del kan man säga att övergången från ett operativt nämnd-

arbete till att tjänstemannen sköter det operativa arbetet skedde under 1990-ta-

let. 1990 inrättade kommunen en kombinerad tjänst som byggnadsinspek-

tör/kommuntekniker. Kommunen hade fram till dess samarbetat med Geta och 

Vårdö om en gemensam byggnadsinspektör. 

Tjänstemannen delades mellan byggnadsnämnden, vägnämnden och tekniska 

nämnden. 

Nästa steg i denna strukturförändring skedde när vägnämnden och tekniska 

sammanslogs 1996. 

Under år 2003 fattades sen beslut om att sammanslå byggnadsnämnden med 

tekniska nämnden vilket bland annat motiverades med att det var svårt att få 

ledamöter till tekniska nämnden. Vid det här laget hade kommunen kommit så 

långt inom strukturförändringarna inom tekniska förvaltningen att denna funkt-

ion inom nämndförvaltningen kunnat avskaffats i stället för att sammanslå det 

med byggnadsnämnden. Något gehör för det resonemanget gick inte att få då i 

och med att ”någon annan kommun inte gjort så”.  

I dag har Jomala kommun redan tagit steget att göra om byggnadstekniska 

nämnden till en renodlad byggnads- och miljönämnd. 

 

Exempel på en konsekvens av dagens nämndkonstruktion är att byggnadstek-

niska nämnden beviljar sig själv bygglov när nämnden förverkliga ett byggpro-

jekt, vilket vanligtvis blir aktuellt när det gäller mindre byggprojekt där det inte 

utsetts en byggnadskommitté för projektet. 

 

Ärendena inom den tekniska delen i dag som behandlas i nämnden är i huvud-

sak verkställighet av den av kommunfullmäktiga fastställda budgeten. Det 

handlar i huvudsak om att utse entreprenörer för beslutade projekt, begäran om 

tilläggsanslag samt beredningar till styrelsen i några enstaka frågor samt upp-

görande av förslag till taxor, budget och verksamhetsberättelser. 
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Tyngdpunkten inom byggnadstekniska nämnden ligger i dag under funktionen 

för byggnadsnämnden med bygglov, yttranden över planer, större avloppsan-

läggningar samt viss tillsyn enligt renhållningslagen och naturvårdslagen. Inom 

dessa områden även ta fram förslag till utlåtanden när det kommer nya lagstift-

ningsförslag från landskapsregeringen. 

 

Största fördelen med ändringen är att byggnadsnämnden blir en renodlad myn-

dighetsnämnd och att en del av de tekniska frågorna får en kortare beslutsgång 

och ett visst dubbelarbete i ärendeberedningarna minskas. 

 

Mot bakgrund av detta är jag av den uppfattningen att byggnadstekniska nämn-

den borde göras om till en renodlad byggnads- och miljönämnd och att de få 

frågor inom tekniska förvaltningen som inte redan berör beredning till kom-

munstyrelsen överförs till kommunstyrelsen.  

 

Utbildningschefen 15.12.2022: ”UC ser möjlighet till utveckling genom att 

bereda ärenden direkt till styrelsen och få ta diskussioner och frågor med dem 

direkt”. 

 

Kort och sammanfattningsvis så kan man säga att nämnderna har tagit tydlig 

ställning mot motionen/nämndreformen men att de ansvariga tjänstemännen i 

varierande grad uttryckt sitt gillande för reformen. 

  

Kommundirektören har tidigare gått i samma tankar som förste undertecknaren 

och kommundirektören har tidigare påtalat att kommunens förvaltningsstadga 

redan är anpassad för en beslutsorganisation utan nämnder. 

 

Länk till kommunens förvaltningsstadga 

 

Som framgår av Kapitel 5 så har den politiska delen av nämnden i princip inga 

arbetsuppgifter utan det mesta ligger på ansvarig tjänsteman eller på kommun-

styrelsen. De senaste lagändringarna rörande kommunernas kärnverksamheter 

går i samma riktning, nämligen att lagarna talar om vad tjänstemannen ska göra 

inom ram för sitt respektive ansvarsområde. Dessa omständigheter talar för att 

nämnderna bör avvecklas. 

 

Kommundirektören föreslår därför inför kommunstyrelsen att motionen ska bi-

fallas enligt motionärens önskemål. Motiveringen är att nyttan av en nämndre-

form anses vara större än den eventuella skadan. Med en nämndreform så får 

kommunfullmäktige större möjligheter att strategiskt styra kommunen eftersom 

kommunfullmäktiges beslut får ett snabbare och direkt genomslag i en kommu-

nal organisation utan nämnder. Nackdelen är att det kan uppstå ett ”demokrati-

underskott” till följd av att antalet platser som ska fyllas av förtroendevalda 

minskas. 

 

https://www.sund.ax/sites/default/files/attachments/page/forvaltningsstadga_1.8.2021.pdf
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Om kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen så finns istället möjlig-

heten att upprätta gemensamma nämnder med en eller flera av våra grannkom-

muner i enlighet med målsättningarna i årets budget. Förvaltningssektorns bud-

getmål 4:  

”Söka samarbeten med andra kommuner på norra Åland gällande gemen-

samma förvaltningsstrukturer som t.ex. gemensamma nämnder m.m.” 

 Ett utökat samarbete av gemensamma nämnder skulle kunna vara en gyllene 

medelväg mellan ett optimalt resursutnyttjande samtidigt som demokratiunder-

skottet undviks. 

 

Kommundirektörens förslag:  
Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att motionen bifalls enligt 

följande: 

1. att Omsorgsnämnden samt Utbildningsnämnden slopas och respektive 

nämnds uppgifter i sin helhet överförs till kommunstyrelsen 

2. att Byggnadstekniska nämnden omorganiseras till en sådan renodlad bygg-

nadsnämnd (Byggnämnden) som är obligatorisk enligt lag, de tekniska 

ärendena överförs i sin helhet till kommunstyrelsen 

3. att de gemensamma nämnderna (Lantbruksnämnden för Norra Åland samt 

Gemensamma räddningsnämnden) kvarstår som idag 

4. att kommunens förvaltningsstadga uppdateras att omfatta förändringarna 

5. att förändringen i beslutsorganisationen gäller från och med 01.01.2024 

6. att kommunens innevånare tydligt på kommunens elektroniska anslagstavla 

samt i andra lämpliga forum informeras om sina möjligheter att delta och 

påverka enligt kommunallagen samt att tydliga rutiner för en smidig hante-

ring finns för inkomna medborgarinitiativ (genomförs så snart det är möj-

ligt). 

7. Kommundirektören uppdaterar förvaltningsstadgan å tjänstens vägnar. 

8. Motionen anses därmed slutbehandlad. 

 

Beslut: 

Förslag från Lars-Johan Mattsson om att motionen ska avslås, vilket motiveras 

med nämndernas behandling. Förslaget understöds av Christina Nukala-Pengel. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att föreslå inför kommunfullmäktige att motionen 

ska avslås. 

-------------------- 

 

Kfg, 17 

21.02.2023  

 Ledamot Susann Eklund understöder kommunstyrelsens förslag. 

 

Förslag från ledamot Erik Schütten om att slopa omsorgsnämnden och utbild-

ningsnämnden men att byggnadstekniska nämnden lämnas oförändrad. Försla-

get understöds av Mia Schütten. 
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Ordförande Dorita Lindholm konstaterar att det därmed finns två understödda 

förslag. 

 

Ordföranden frågar om följande omröstningsproposition: 

JA – för kommunstyrelsens förslag, 

NEJ – för ledamot Erik Schüttens förslag. 

 

Omröstningen utfaller enligt följande: 

Dorita Lindholm – JA. 

Susann Eklund – JA. 

Erik Schütten – NEJ. 

Rikard Järvinen – JA. 

Fredrik Lindeman – JA. 

Tony Ek – JA. 

Heljä Vesterlund – JA. 

Petter Johansson – JA. 

Mia Schütten – NEJ. 

 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige genom 7 JA-röster mot 2 

NEJ-röster bifallit kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Ledamot Erik Schütten reserverar sig muntligen mot beslutet. 

-------------------- 
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Kfg § 18 Sunds kommuns lånesituation 

I samband med budgetbehandlingen så fördes en diskussion om kommunens lån och förvalt-

ningen lovade att återkomma med en redogörelse och ett beslutsförslag i ären-

det. 

  

 
Per 31.12.2022 så har Sunds kommun 3 lån, varav två mindre lån kommer slu-

tamorteras under 2023. Ett större lån om 860 383,03 € per 31.12.2022 sluta-

morteras enligt plan under 2040. Med hänsyn taget till rådande likviditetsläge 

så kan Sunds kommun slutamortera lånet och fortfarande ha en rimlig likvidi-

tetsnivå. 

 

Per 31.12.2022 så har Sunds kommun 2 072 479, 91 € i kassan. Det innebär att 

kommunen skulle kunna slutamortera sina lån och fortfarande ha 1 176 610,88 

€ kvar i kassan. Dessutom har kommunen fått ett danaarv under januari 2023 

på 122 119,20 € som alltså ej är beaktat i ovanstående redogörelse. 

 

Kommunens största lån är på 860 383,03 € per 31.12.2022 och löper på en re-

ferensränta motsvarande 6 mån euribor + marginalränta. Räntan justeras nästa 

gång 29.5.2023 och justerades dess för innan 29.11.2022 och 29.05.2022. 

 

Som framgår av nedanstående bilder så var räntan den 29.05.2022 negativ – 

0,073 %, och per 29.11.2022 så hade räntan ökat till 2,374 %. En justering av 

räntan på de här nivåerna har lett till en ökad räntekostnad om 20 959 € på 

helårsbasis. Det innebär att kommunen kommer erlägga 26 121 € i ränta år 

2023 vid nuvarande räntenivå jämfört med 5 162 € för 2022.  

 

Sedan november 2022 så har räntan fortsatt att stiga och kommundirektören 

har tidigare muntligt redogjort för varför det är troligt att räntan kommer fort-

sätta stiga. 
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Nedan följer en bild över referensräntans nivå över tid. När detta skrivs 

06.02.2023 så är räntan 3,011 %. 

 
 

Nedan följer en bild av hur räntan har förändrats under det senaste året. 
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Mot bakgrund av ovanstående redogörelse så föreslås därför att överlikvidite-

ten ska användas till att slutamortera samtliga av kommunens lån. På det sättet 

så sparas den ökade räntekostnaden in. 

 

Kommundirektörens förslag:  
Kommunstyrelsen föreslår följande inför kommunfullmäktige: 

1. Danaarvet efter H. Lehtokoski används till att betala av ovanstående lån 

som togs i samband med Tallgårdens renovering. En plakett sätts upp på 

Tallgården och en summa av danaarvet reserveras för gravvård i enlighet 

med tidigare beslut. 

2. Resten av lånesummorna slutamorteras med kommunens kassamedel. 

 

 

Beslut: 

Enligt förslag. 

-------------------- 

 

Kfg, 18 

21.02.2023 Ledamot Erik Schütten föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt kom-

munstyrelsens förslag med det tillägget att förvaltningen ges i uppdrag att ut-

reda om kvarvarande kassamedel kan användas till depositionsmedel. 10 000 € 

av danaarvet efter H. Lehtokoski spars till gravvård och resterande medel om 

113 237,14 € används till att amortera på kommunens lån. 

 

 Ledamot Mia Schütten föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt Erik 

Schüttens förslag med tillägget att 103 237,14 € skall användas till amortering 

och att 10 000 € skall överföras till ”Tallgårdens trivselkonto 2364”, som är 

samma sak som Tallgårdens trivselfond. 

 

 Ledamot Tony Ek understöder Erik Schüttens förslag. 

 

 Ledamot Susann Eklund understöder Mia Schüttens förslag. 

 

 Ordföranden konstaterar att ingen har understött kommunstyrelsens förslag 

varpå det förfaller. 

 Därefter förenar sig Erik Schütten i Mia Schüttens förslag. 

 

Beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar enhälligt att  

1. Danaarvet efter H. Lehtokoski används till att betala av ovanstående lån 

som togs i samband med Tallgårdens renovering. En plakett sätts upp på 

Tallgården enligt tidigare beslut. Beloppet av danaarvet som används till 

amortering är 103 237,14 €. 

2. 10 000 € kvarblir på balanskontot att användas till gravskötsel. 

3. 10 000 € överförs från balanskonto 2365 till balanskonto 2364. 

4. Resten av lånesummorna slutamorteras med kommunens kassamedel. 

--------------------  
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Kfg § 19 Kommunfullmäktiges sammanträdesplan för år 2023 

Kst, 28 

13.02.2023 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att kommunfullmäktige 

ska besluta att sammanträda den tredje tisdagen varje månad vid behov, 

klockan 18:30. 

 

Beslut: 

Enligt förslag. 

-------------------- 

 
Kfg, 19 

21.02.2023  

 

Beslut: 

Enligt förslag. 

-------------------- 
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Kfg § 20 Anhållan om tilläggsmedel för entreprenaderna Kyla och Sprinkler vid 

Tallgården samt Takbyte på hyreshusen Ruddammen och Sundby IV, 

BTN 

BTN § 11  

2.2.2023 

 Enligt den fastställda budgeten för år 2023 är anslaget för takbyte på hyreshu-

sen Ruddammen och Sundby IV 200.000,00 €. Utgående från inkomna anbud 

och kända fakta beräknas projektet kosta 251.680,00 € inklusive moms. 

 Hyreshusverksamheten berättigar inte till momsavdrag därav anges beloppen 

inklusive moms. 

 

 För installation av kyla och sprinkler i Tallgårdens södra del finns ett anslag 

på 100.000,00 € exklusive moms. Utgående från inkomna anbud och kända 

fakta beräknas projektet kosta 160.000,00 € exklusive moms. 

 

 Kommunteknikerns förslag: 

 Föreslår att nämnden äskar om 52.000,00 € för projektet med takbyten samt 

60.000,00 € för projektet med installation av kyla och sprinkler i tilläggsmedel 

så projekten kan förverkligas. 

 

 BESLUT 

 Enligt förslag. 

-------------------- 

 

Kst, § 29 

13.02.2023 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att kommunfullmäktige 

ska bevilja tilläggsäskandena. 

 

Beslut: 

Enligt förslag. 

-------------------- 

 

 

Kfg, 20 

21.02.2023  

Beslut: 

Kommunfullmäktige beviljar tilläggsäskandena. 

-------------------- 
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Kfg § 21 Fråga från Oasen boende- och vårdcenter kf. angående Hammarlands 

kommuns status 

Kst, 30 

13.02.2023 

https://www.oasen.ax/sites/default/files/attachments/protocol/proto-

koll_fst_2_2.2.2023_u.pdf länk till Oasens protokoll, se § 16. 

 

Beslutet från Oasens förbundsstyrelse är följande: 

”Förbundsstyrelsen ber medlemskommunernas fullmäktig om att i enlighet 

med förbundsfullmäktigebeslut 28 §/28.11.2022 ta ställning till om Hammar-

lands kommuns anhållan om återinträde kan godkännas. Återinträdet föreslås 

gälla från och med den 1.1.2023 i enlighet med förbundsfullmäktiges beslut. 

 

Förbundsstyrelsen emotser svar från medlemskommunerna senast fredagen den 

14.4.2023.” 

 

Först och främst måste det nämnas att enligt gällande grundavtal så är Ham-

marland en medlemskommun. Hammarland äger 2 andelar i Oasen per 

2.1.2023. Ingen medlemskommun har heller tagit något initiativ till att ändra 

grundavtalet i syfte att stryka Hammarland som medlemskommun. Samman-

fattningsvis så torde Hammarland redan vara en medlemskommun.  

 

Hur som helst med detta. Den situation som har uppstått i Oasen har uppstått 

till följd av att grundavtalet är otydligt och förlegat. En arbetsgrupp bestående 

av förbundsstyrelse- och förbundsfullmäktigeledamöter har under den här man-

datperioden arbetat med att ta fram att nytt grundavtal för Oasen. Det är oklart 

hur pass långt gruppen har kommit i sitt arbete. Eftersom grundavtal godkänns 

av medlemskommunernas kommunfullmäktigen så borde det därför tas ett nytt 

beslut där ett reviderat grundavtalsförslag tas fram i samarbete med de med-

lemskommuner som är intresserade av att ingå i en sådan arbetsgrupp. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att kommunfullmäktige 

skall svara Oasen följande: 

”Kommunfullmäktige i Sund godkänner Hammarlands kommun som medlem i 

Oasen.  

 

Vidare anser kommunfullmäktige att Oasens grundavtal bör revideras och att 

medlemskommunerna involveras i det arbetet så snart som möjligt.” 

 

Beslut: 

Enligt förslag. 

-------------------- 

 

  

https://www.oasen.ax/sites/default/files/attachments/protocol/protokoll_fst_2_2.2.2023_u.pdf
https://www.oasen.ax/sites/default/files/attachments/protocol/protokoll_fst_2_2.2.2023_u.pdf
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Kfg, 21 

21.02.2023  

 

Beslut: 

Kommunfullmäktige i Sund godkänner Hammarlands kommun som medlem i 

Oasen.  

 

Vidare anser kommunfullmäktige att Oasens grundavtal bör revideras och att 

medlemskommunerna involveras i det arbetet så snart som möjligt.. 

-------------------- 
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Kfg § 22 Inlämnande av motion 

21.02.2023  

Kommunallag (1997:73) för landskapet Åland  

 

46 §.  Motion 

En ledamot i fullmäktige som vill att fullmäktige skall behandla ett visst ärende 

kan väcka motion. 

Då ärendet behandlas i fullmäktige skall motionens första undertecknare bere-

das tillfälle att yttra sig varefter ärendet skall remitteras till styrelsen eller ett 

annat organ för beredning. 

Ärendet skall beredas så att fullmäktige kan fatta beslut i ärendet inom ett år 

efter att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid 

skall detta meddelas till fullmäktige inom utsatt tid tillsammans med det som 

framkommit vid beredningen. Fullmäktige kan besluta att avskriva motionen 

från vidare behandling. 

 

 Följande motion lämnas in: 

Motion om att streama kommunens fullmäktigemöten. 

 

 Motionen är undertecknad av ledamoten Erik Schütten samt ersättare Mia 

Schütten. 

 

Motionernas första undertecknare Erik Schütten ges möjligheten att föredra 

motionen inför kommunfullmäktige.  

 

Beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen remitteras till kommunstyrelsen för 

beredning.  

-------------------- 
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FÖR RÄTTELSEYRKANDE OCH BESVÄRSANVISNING 

 
BESVÄRSFÖRBUD 
Vad förbudet grundar 
sig på 

Eftersom nedan nämnda beslut endast gäller beredning, utlåtande eller verkställighet, kan 
enligt § 112 kommunallagen rättelseyrkande inte framställas eller kommunalbesvär anföras 
över beslutet. 
 
Paragrafer 13-15, 21-22 

Besvär kan inte anföras över nedan nämnda beslut, eftersom skriftligt rättelseyrkande enligt 
§ 110 kommunallagen kan framställas över beslutet. 
(sen instruktioner nedan under rättelseyrkanden) 
 
Paragrafer - 

Enligt § 5 Förvaltningsprocesslagen/annan lagstiftning kan besvär inte anföras över nedan 
nämnda beslut. 
 
Paragrafer och grund för besvärsförbudet: - 

 

 
ANVISNING FÖR RÄTTELSEYRKANDE 
Myndighet till vilken rät-
telseyrkande kan framstäl-
las, samt tid för yrkande av 
rättelse 

Den som är missnöjd med nedan nämnda beslut kan framställa ett skriftligt rättelseyr-
kande. Skriftligt rättelseyrkande får framställas av den som ett beslut avser eller den vars 
rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) samt av kommunmedlem-
mar. 
 
Myndighet hos vilken rättelse yrkas: 
Kommunstyrelsen i Sund 
Norra Sundsvägen 361, Björby 
AX-22520 Kastelholm 
 
Paragrafer: - 
 
Yrkandet skall framställas inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. En part anses ha 
fått del av beslutet sju dagar efter dagen då brevet avsändes, om inte något annat påvi-
sas. En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att protokollet lagts 
fram offentligt på den digitala anslagstavlan. 
 

Rättelseyrkandets innehåll Av rättelseyrkandet skall framgå yrkandet och vad det grundar sig på. Yrkandet skall un-
dertecknas av den som framställer det. 
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KOMMUNALBESVÄR 
Besvärsmyndighet och be-
svärstid 

I nedan nämnda beslut kan ändring sökas skriftligt genom besvär. Ändring i beslut med 
anledning av rättelseyrkanden kan sökas genom kommunalbesvär endast av den som 
framställt rättelseyrkandet. Om beslutet har ändrats med anledning av rättelseyrkan-
det, kan ändring i beslutet sökas genom kommunalbesvär också av en som är part eller 
kommunmedlem. Ett beslut får överklagas genom kommunalbesvär på den grunden 
att 
1. beslutet tillkommit i felaktig ordning, 
2. den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 
3. beslutet annars strider mot lag. 
 
Besvärsmyndighet är 
Ålands förvaltningsdomstol 
PB 31 
22101 Mariehamn 
 
Paragrafer: 12, 16-20 
 
Besvärstid: 30 dagar från delfåendet av beslutet. 
 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter dagen då brevet avsändes, om inte 
något annat påvisas. En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter 
att protokollet publicerats på den digitala anslagstavlan. 

 

FÖRVALTNINGSBESVÄR 
Besvärsmyndighet och be-
svärstid 

Besvärsmyndighet är 
Ålands förvaltningsdomstol 
PB 31 
22101 Mariehamn 
 
Paragrafer: - 
 
Besvärstid: 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

 

BESVÄRSSKRIFT 
Besvärsskrift 

I besvärsskriften skall anges 
ändringssökandes namn, yrke, boningsort och adress 

1. vilket beslut som överklagas 
2. vilka ändringar som yrkas i beslutet 
3. motiveringar till att beslutet bör ändras 

Besvärsskriften skall undertecknas av ändringssökande själv eller av den som författat skriften. Om endast den som 
författat besvärsskriften undertecknar den, skall också yrke, boningsort och postadress anges. 
 
Till besvärsskriften skall fogas det beslut som överklagas, i original eller som officiellt bestyrkt kopia, och intyg om den 
dag från vilken besvärstiden skall räknas. 
 

Inlämnande av besvärshandlingarna 
Besvärshandlingarna skall inlämnas till besvärsmyndigheten före besvärstidens utgång. Besvärshandlingarna kan även 
sändas med post eller genom bud, men i så fall på avsändarens eget ansvar. Handlingarna skall lämnas till posten i så 
god tid att de kommer fram innan besvärstiden går ut. 

 


